
PRO TO KÓ Ł  Nr XX/2016 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 30 sierpnia 2016 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XX/2016 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. ROSiGK UG Swidwin 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu,  Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Wicedyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie filia w Oparznie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy 
- Pana Boles ława Helwiga - Zastępcę  Dyrektora ds. technicznych PZD w Swidwinie 
- Pana Jana Bronowickiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. OKZiS UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwa ł . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XIX/20 16 z dnia 30.06.2016 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym 
przyj ę li protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak oznajmiła, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na sesj ę . Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyj ę li porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Przygotowanie szkó ł  do nowego roku szkolnego 20 16/2017. 
5. Dyskusja. 
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6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
9. Podj ęcie uchwał : 

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Klępczewie 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Klępczewie 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Klępczewie 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Lekowie 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Goli Górnej 
- w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łalność  Sołtysa So łectwa S ława 
- zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie okre ś lenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie Gminy 
Swidwin zakładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  Gmina 
Swidwin, oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich wykorzystania 

- w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2016. 
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
11.Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. PRZYGOTOWANIE SZKÓL DO NOWEGO ROKU SZKOLNEGO 2016/2017 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Jakuba 
Szynkowskiego Dyrektora Zespolu Szkól w Lekowie. 

Pan Jakub Szynkowski poinformował , że na podstawie arkuszy organizacyjnych w roku 
szkolnym 2016/2017 w Publicznej Szkole Podstawowej w Lekowie nauk ę  będzie pobierało 
139 uczniów rozmieszczonych w 8 oddzia łach. W Publicznej Szkole Podstawowej w Lekowie 
Szkole Filialnej w Oparznie nauk ę  będzie pobierało 59 uczniów rozmieszczonych w 6 
oddziałach. W dwóch oddzia łach przedszkolnych w Lekowie dla dzieci pi ęcioletnich oraz dla 
dzieci sze ścioletnich opiekę  znajdzie 23 dzieci. W Publicznej Szkole Podstawowej w Lekowie 
Szkole Filialnej w Oparznie w jednym oddziale przedszkolnym opiek ę  znajdzie 7 dzieci. Do 5 
oddziałów Publicznego Gimnazjum w Lekowie b ędzie uczęszczać  85 uczniów. 
Zaj ęcia dydaktyczne w obu placówkach w Lekowie b ędzie prowadzi ło 24 nauczycieli w tym 3 
niepełnozatrudnionych. W Publicznej Szkole Podstawowej w Lekowie Szkole Filialnej w 
Oparznie zaj ęcia dydaktyczne b ędzie prowadzi ło 14 nauczycieli w tym 3 
niepełnozatrudnionych. Do dnia 20.09 mog ą  jeszcze zaistnie ć  zmiany organizacyjne zwi ązane 
z ruchem uczniów. Zarówno w Lekowie jak i Oparznie jest zapewniona kadra pedagogiczna i 
obsługa. W dniu wczorajszym na posiedzeniu po łączonych rad pedagogicznych placówek 
wchodzących w skład zespo łu szkó ł  pozytywną  opinię  w związku z powierzeniem od 01 .09.br. 
stanowiska Wicedyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie z realizacj ą  obowiązków osoby kieruj ącej 
w szkole filialnej w Oparznie uzyskała Pani Ewa Kondracka. Nast ępnie Pan Dyrektor 
podziękował  Pani Dorocie Adamiak dotychczasowej Wicedyrektor ZS w Lekowie za 
zaangażowanie i wysi łki, aby jak najlepiej zaspokoi ć  potrzeby Szko ły Filialnej w Oparznie. 
Pan Dyrektor doda ł , że Zespó ł  Szkół  w Lekowie jest przygotowany pod wzgl ędem kadrowym i 
organizacyjnym do rozpocz ęcia nowego roku szkolnego. W obu placówkach w okresie 
wakacyjnym były podejmowane niezbędne prace porz ądkowe, remontowe, adaptacyjne. 
Kontrole przeprowadzone przez Sanepid oraz inspektora BHP wykaza ły, że szkoły są  
właściwie przygotowane pod wzgl ędem sanitarno-higienicznym i bezpiecze ństwa do 
rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Kontrola inspektora BHP wykaza ła, że istnieje sprawa 
dopracowania w szkole filialnej w Oparznie kwestii zadaszenia nad wej ściem do piwnicy 
znajduj ącym się  pod gabinetem wicedyrektora, co zostanie w najbli ższym czasie naprawione. 
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Pan Dyrektor poinformowa ł , że w ubiegłym tygodniu dyrektorzy szkó ł  uczestniczyli w 
naradzie z zast ępcą  Zachodniopomorskiego Kuratora O światy, wizytatorami delegatury w 
Koszalinie na którym przekazano istotne uwagi na temat tego, co nie domaga ło w pracy 
wszystkich szkó ł  z województwa zachodniopomorskiego oraz wskazano wiele tematów, które 
skutkuj ą  dla pracy szkó ł . Wyjaśniono także co nowy rok szkolny przyniesie dla szkó ł  w skali 
całego kraju, wskazano priorytety zawarte w „Kierunkach polityki o światowej państwa" czyli 
czytelnictwo i kompetencje informatyczne, kontrola świetlic. Na spotkaniu przedstawiono list 
ministra edukacji do dyrektorów, nauczycieli i pracowników o światy, w którym 
poinformowano jakie zmiany nastąpią  w tym roku szkolnym w zwi ązku z planowaną  reformą  
ustroju szkolnego. Jest zapowied ź  wzmożonych nakładów na potrzeby dzieci 6-1etnich, 
elastyczne wygaszanie gimnazjów oraz ruchy kadrowe w śród nauczycieli gimnazjów, zmiany 
programowe i nowe rozwi ązania związane z nauczaniem. Na spotkaniu przekazano równie ż  
stanowisko odno śnie godzin karcianych, które jest takie, że jeżeli organy prowadzące wydadzą  
decyzj ę , aby umieszczać  w arkuszach organizacyjnych wykorzystanie godzin karcianych na 
zaj ęcia edukacyjne, b ędzie to zaskar żane do sądów administracyjnych. Jeżeli dyrektorzy 
umieszczą  takie zaj ęcia w arkuszach to b ędzie podstawa do zaskar żania ich do sądów pracy. 
Nastąpił  powrót do rozwiązania ustawowego z 2004 r., kiedy tzw. godziny karciane by ły 
przeznaczone na prowadzenie zaj ęć  opiekuńczych i wychowawczych i tak jest od wrze śnia br. 
z informacj ą , że przez zaj ęcia opiekuńcze nie należy rozumieć  świetlicy, gdyż  obowiązkiem 
szko ły i organu prowadzącego jest takie zapewnienie sta łej opieki świetlicowej, żeby było to 
związane z rozstrzygni ęciami etatowymi, a nie dora źnymi godzinami w różny sposób 
organizowanymi. 
Na zakończenie Pan Dyrektor powiedzia ł , że obecnie w szko łach są  prowadzone ostatnie 
czynno ści porządkowe i według niego Zespó ł  Szkół  w Lekowie jest dobrze przygotowany do 
nowego roku szkolnego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Panią  Martę  
Jalowską  Dyrektor Zespo łu Szkól w Bierzwnicy. 

Pani Maria Jalowska poinformowała, że w roku szkolnym 2016/2017 liczba dzieci wyniesie 
148, w oddziałach przedszkolnych to 19 dzieci (jeden 7-1atek, sze ścioro 6-1atków i dwana ścioro 
5-1atków). W szkole podstawowej nauk ę  będzie pobierało 90 uczniów, natomiast w gimnazjum 
39 uczniów. W Zespole Szkó ł  w Bierzwnicy b ędzie 10 oddzia łów. Kadrę  nauczycielską  
stanowią  dyrektor, pedagog i 15 nauczycieli. Jeden z nauczycieli w tym roku szkolnym b ędzie 
przebywał  na urlopie dla poratowania zdrowia, ale uda ło się  znaleźć  zastępstwo. Jeżeli chodzi 
o podręczniki i materia ły ćwiczeniowe dla uczniów klas 1-5 szkoły podstawowej i 1-2 
gimnazjum to zosta ły one zamówione i dostarczone do szko ły przez wydawnictwa. S ą  to 
podręczniki darmowe i zostaną  one rozdane uczniom w pierwszym tygodniu nauki. Natomiast 
uczniowie klas 6 szko ły podstawowej i 3 gimnazjum sami muszą  zaopatrzyć  się  w podręczniki. 
W szkole podczas wakacji zosta ły wymienione hydranty wewnętrzne zgodnie z nowymi 
wymogami ochrony przeciwpo żarowej, zamontowano S nowych szafek, odnowiono dwie 
łazienki dla personelu, naprawiono wszelkie usterki i ubytki oraz przeprowadzono generalne 
porządki. Kontrola Sanepidu przebieg ła bez zastrze żeń  i zaleceń . W sali gimnastycznej Zespo łu 
Szkó ł  w Bierzwnicy trwaj ą  jeszcze prace dotycz ące montażu nowego o świetlenia. Natomiast 
dyrekcja stoi przed konieczno ścią  naprawy parkietu na sali gimnastycznej zgodnie z 
zaleceniami inspektora BHP. Je żeli chodzi o dojazdy do szko ły to temat jest jeszcze 
dopracowywany, poniewa ż  ruch uczniów ci ągle trwa. Gimbus posiada 42 miejsca, a na dzień  
dzisiejszy to jest tak że uczniowie ze Smardzka, S ławy i Cieszeniewa mieszczą  się  w autobusie, 
natomiast z drugiej strony Kluczkowo-Przyrzecze jest 46 dzieci, wi ęc już  autobus nie 
przewiezie dzieci za jednym razem. W zwi ązku z tym szko ła będzie musiała wspomóc się  
innym przewoźnikiem. Dowóz dzieci na jedną  godzinę  jest bardzo trudnym zadaniem do 
zorganizowania. Na zako ńczenie Pani Dyrektor stwierdzi ła, że szko ła jest przygotowana do 
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nowego roku szkolnego, a sprawy które trzeba dopracowa ć  zostaną  w pierwszym tygodniu 
wrze śnia załatwione. 

Ad. 5. DYSKUSJA 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Dyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie 
Jakuba Szynkowskiego o przedstawienie jak b ędzie zorganizowana opieka mi ędzy zaj ęciami 
dzieci a odjazdem ich do domu, je żeli według zaleceń  ministerstwa nie można nauczycielom 
zlecać  dodatkowych zaj ęć . 

Pan Jakub Szynkowski odpowiedział , że wygiąda to w ten sposób, że szkoła organizuje 
zaj ęcia które wynikaj ą  z arkusza organizacyjnego. Szko ła obowiązkowo ujmuje zaj ęcia 
wynikaj ące z ramowych planów nauczania - to s ą  lekcje. Poza lekcjami s ą  zaj ęcia dodatkowe 
uj ęte w arkuszu organizacyjnym takie jak zaj ęcia dydaktyczno-wyrównawcze, godziny 
logopedii, zaj ęcia korekcyjno-kompensacyjne, zaj ęcia socjoterapii i kola zainteresowa ń  
przydzielone przez organ prowadz ący. Wtedy szko ła układa to w plan dostosowuj ąc godziny 
odwozu i dowozu do tego, co wynika z obowiązku nałożonego na szkołę  przez te godziny. 
Okazuje się , że w niektórych sytuacjach da si ę  tak ułożyć  plan żeby dzieci mog ły odjechać  
jednym kursem danego dnia i nie generuje to dodatkowych kosztów z kursami podwójnymi. W 
ubiegłym roku szkolnym z uwagi na to że były tzw. godziny karciane i by ł  obowiązek ich 
realizacji, dwa razy w tygodniu uczniowie ko ńczyli zaj ęcia o godzinie 15.50 i ostatni wracali 
do domu po rozwożeniu przed godziną  17.00. Jeżeli zdarzy się  sytuacja, że klasy różnie kończą  
i któraś  musi zaczekać  do odwozu zapewniana jest opieka świetlicowa. Szko ła posiada w 
arkuszu organizacyjnym uj ęte godziny świetlicy, które są  w mniejszym wymiarze ni ż  w 
ubiegłym roku. Zawsze we wrze śniu można dopiero okre ś lić , czy te godziny w takim wymiarze 
są  rzeczywi ście potrzebne. Nie ma mo żliwości, żeby zlecić  nauczycielom opiekę  nad uczniami 
oczekuj ącymi na odwóz, bo nie ma przewidzianej takiej formy. Gdyby zdarzy ła się  sytuacja, że 
brakuje nauczyciela w czasie zaj ęć  lekcyjnych bo jest chory, wtedy dokonywana jest zmiana 
planu lub wprowadzany jest nauczyciel posiadaj ący tzw. okienka wchodz ący na zastępstwa 
doraźne, bądź  na opiekę  doraźną  polegaj ącą  na tym, że nie realizuje zaj ęć  dydaktycznych a 
zapewnia opiekę . Tylko pytanie jaką, czy będącą  świetlicą  doraźną  tak jak to było w 
poprzednich latach z KN, ale w tym roku jest oficjalne stanowisko, że to nie jest rozwiązanie 
prawidłowe. Na początku przyszłego tygodnia Pan Dyrektor b ędzie wiedział, jak wszystko uda 
się  ułożyć . Natomiast poza potrzebami szko ły związanymi z zaj ęciami pojawiaj ą  się  też  zaj ęcia 
dodatkowe organizowane nie przez szko łę  a stowarzyszenia, firmy zewn ętrzne poj awia si ę  
pytanie, kto zapewni opiek ę  tym uczniom. Bo to nie należy do zadań  szko ły, bo nie są  to 
zaj ęcia uj ęte w planie i obowiązku szko ły, a opiekę  nad nimi przed zaj ęciami, w trakcie zaj ęć  i 
po zaj ęciach sprawuje organizator. Nie do szko ły należy zapewnianie wówczas opieki. 
Dodatkowo, ze wzgl ędu na przepisy dotyczące bezpieczeństwa na szkole jako organizatorze 
zaj ęć  dodatkowych ci ąży obowiązek uzyskania zgody rodziców na udzia ł  uczniów w tych 
zaj ęciach. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek zwróciła się  z prośbą  do przedstawiciela Powiatowego Zarz ądu Dróg 
o zwrócenie uwagi podczas wykaszania poboczy o wykoszenie równie ż  skarpy przy przystanku 
autobusowym w Cieszynie oraz zjazdu do Pana W. aby bardziej by ł  wykoszony bo wyjazd jest 
niebezpieczny. 
Następnie zwróci ła się  do Pana Wójta z pro śbą  o zmobilizowanie w łaścicieli zawalonej stodo ły 
w pobliżu placu zabaw w Cieszynie do uprzątnięcia zawaliska, poniewa ż  stwarza ono 
zagrożenie dla bawiących się  obok dzieci, które czasami wchodz ą  tam po pi łkę . 
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Następnie zwróci ła się  do Kierownik GOPS z pytaniem, czy program odno śnie oddłużania 
rodzin przeznaczony jest tylko dla rodzin, które korzystaj ą  z pomocy opieki, czy mogą  z 
programu skorzysta ć  także rodziny nie korzystaj ące z opieki, posiadaj ące dochody, ale nie 
radzące sobie. 

Pan Krzysztof Kaszuba zauważył , że interpelacje odno śnie budynków w Cieszynie składane 
są  już  trzeci rok. Chodzi o budynek bukaciarni oraz magazyn z czerwonej ceg ły w Klępczewie, 
którego dach ledwo się  trzyma. To są  dwa budynki, którymi z informacji przekazanych przez 
Wójta i Starostwo mia ł  zaj ąć  się  Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Radny 
powiedział , że w zesz łym tygodniu miała miejsce eksplozja w S łonowicach i inspektor potrafi ł  
wtedy zleci ć  rozbiórkę  budynku pomimo, że wyglądał  on lepiej niż  obora w Cieszynie i 
czerwony budynek w Klępczewie. Stwierdzi ł , że jeżeli teraz inspektor us łyszy o sprawie w 
telewizji to może się  tym zajmie, bo do tej pory nie dociera ło co do niego nale ży. 

Pani Iwona Piotrowicz zwróciła się  do przedstawiciela Powiatowego Zarządu Dróg ze sprawą  
koszenia poboczy. Poinformowa ła, że po koszeniu poboczy pracownicy gminni sprzątaj ą  
pobocze ze śmieci na odcinku od Niemierzyna do Swidwina. Jednak za tablic ą  miejscowo ści 
Swidwin, na terenie miejskim jest brudno. Stwierdzi ła, że miasto nie reaguje na pro śby 
dotyczące sprzątania. W związku z tym poprosi ła by Powiatowy Zarz ąd Dróg, ze swojej strony 
ten odcinek sprzątał, bo widoczna jest granica gdzie ko ńczy się  gmina Swidwin, a zaczyna 
miasto Swidwin. 

Pan Ryszard Pawlonka podziękował  Panu Wójtowi, za to że ekipa budowlana sko ńczyła 
chodnik w Łąkowie na dzień  przed lokalnymi dożynkami oraz podziękował  Dyrektorowi PZD 
za pomoc w zakupie materia łu i jednocze śnie poprosi ł  o zamontowanie barierek na przeje ździe. 

Pan Marcin Serafin biorąc do ręki Forum Regionalne powiedzia ł , że długo zastanawia ł  się  
nad tym, czy temat porusza ć  na forum Rady. Jednak po ostatnim przedwakacyjnym artykule 
stwierdził , że czas już  coś  na ten temat powiedzie ć . Dodał , że w kraju istnieje wolno ść  słowa i 
demokracja, nikt nikomu nie mo że niczego zabroni ć , ale je śli widzi się  artyku ł  prasowy 
jednostronnie napisany dotyczący radnych gminnych, wtedy trzeba zareagowa ć . Radny zada ł  
pytanie na jakiej podstawie te artyku ły są  pisane, na jakich faktach opiera si ę  pani redaktor, nie 
rozmawiaj ąc z radnymi. Zapyta ł , czy może Pan Wójt lub Zast ępca Wójta wiedzą  na jakiej 
podstawie te artyku ły są  pisane, bo z tego co wie gazeta jest w pewien sposób finansowana 
przez gminę . Zapytał  na jakiej zasadzie jest to sporz ądzane, bo z tego co wie to dobry 
dziennikarz opiera si ę  na faktach i próbuje z dwóch stron zasi ęgnąć  informacji, aby artyku ł  był  
wiarygodny i obiektywny. Stwierdzi ł , że do pewnego czasu nie reagował, ale czytaj ąc takie 
bzdury musiał  zareagować . Dodał , że wypowiada się  za siebie i chętnie zaprosi pani ą  redaktor 
do swojej wioski do Krosina, bo uważa że jego współpraca z so łtysem układa się  znakomicie, 
zrobili wiele i na tę  chwilę  więcej nie można było, chociaż  to nie jest ostatnie słowo. 
Powiedział , że w ostatnim artykule by ł  zarzut, że radni nie robi ą  nic dla swojej spo łeczno ści 
lokalnej, więc powtórzy ł  po raz kolejny, że nie zgadza si ę  z tym i staje we w łasnej obronie, bo 
ma do tego prawo. Następnie zaprosi ł  panią  redaktor do Krosina, gdzie zostanie oprowadzona 
po miejscowo ści i poinformowana o wszystkim. Radny dodał , że od dzisiaj będzie pilnował  
każdego artykułu, jaki pojawi się  na temat Rady i b ędzie sprawdza ł, czy jest to oparte na 
faktach, wys łuchaniu dwóch stron, a nie na domysłach które maj ą  miejsce. Następnie radny 
zadał  pytanie Wójtowi, czy nie lepiej razem zadba ć  o dobro gminy i coś  w tym kierunku 
zrobić , porozmawiać  z tą  panią, bo tak nie powinno być , że co chwilę  pojawiaj ą  się  
oczerniaj ące artykuły, które nie są  oparte na faktach. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała Wójta, jaki jest stan przygotowywania 
rejestru umów zawartych przez Urz ąd Gminy. Następnie zapyta ła o drogi w Kluczkowie i 
Swidwinku. Doda ła, że na komisji rolnictwa na pocz ątku roku ustalane by ły drogi 
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przeznaczone do remontów m.in. droga w Świdwinku w stronę  ciepłowni, droga w Kluczkowie 
w stronę  Cieszeniewa, droga w stron ę  Koszanowa, które miały być  wysypane materia łem 
utwardzaj ącym bądź  przejechane równiark ą, w celu usuni ęcia dziur. Następnie stwierdzi ła, że 
mieszkańcy nowego osiedla w Swidwinku zg łaszaj ą  sprawę , że nie są  w stanie dojeżdżać  do 
swoich domów, ponieważ  dziury są  takie, że części w samochodach musz ą  być  wymieniane. 
Poprosi ła o odpowiedź  jak wygiąda sprawa utrzymania dróg w gminie Swidwin. Chcia łaby się  
dowiedzieć  również  na jakim etapie jest sprawa przeznaczenia dzia łek budowlanych w 
Kluczkowie do sprzeda ży oraz przej ęcie nieruchomo ści od mieszkańców by łej szkoły w 
Kluczkowie po porozumieniu podpisanym w czerwcu ubieg łego roku. 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Maria Piątek, So łtys Bystrzyny zapytała Pana Wójta jak wygi ąda sprawa nowego 
przystanku w Bystrzynce, chodzi te ż  o likwidacj ę  przystanku, który jest za przejazdem 
kolejowym, a który praktycznie nie s łuży mieszkańcom, jest ciągłe niszczony i dewastowany 
przez osoby, które si ę  tam spotykaj ą. Mieszkańcy i dzieci z przystanku nie korzystaj ą , 
ponieważ  jest daleko, a nie maj ą  innego przystanku we wsi Bystrzynka. Pani So łtys zapytała 
czy maj ą  jakieś  szanse na przystanek, czy zosta ły podj ęte jakie ś  kroki, jak ta sprawa wygi ąda. 

Pan Adam Kępa, So łtys K łuczkowa poprosi ł  o interwencj ę  w sprawie mieszkańca 
Kluczkowa, ponieważ  jego budynek zaczyna si ę  walić , a dach jest mocno wygięty. So łtys 
zwróci ł  uwagę  mieszkańcowi, aby to zabezpieczy ł, bo szczyt dachu zawali si ę  na drogę, która 
przechodzą  mieszkańcy i dzieci. So łtys uzyskał  odpowiedz', że niczego nie b ędzie on 
zabezpieczał  i będzie czekał , aż  się  zawali. Sołtys poprosi ł , by nadzór budowlany mial sprawę  
na uwadze, by nic si ę  nie stało. Następnie poprosi ł  o postawienie lampy na odcinku drogi w 
kierunku świetlicy od asfaltu, którędy chodzą  dzieci, ajest tam ciemno. 

Pan Tadeusz Wilk, So łtys Be łtna zgłosił , że na przystanku w Be łtnie nie świeci lampa i 
poprosi ł  o jej uruchomienie. 

PRZ E R W A 10.45-11.10 

Ad. 8. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie g łosu Przewodnicz ącą  Komisji Rewizyjnej. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicz ąca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
między sesjami Komisja Rewizyjna zajmowa ła się  następuj ącymi tematami: kontrol ą  
wydatków poniesionych na szko ły za II pó łrocze 2015 r., skargą  wniesioną  na sołtysa So łectwa 
S ława i badaniem jej zasadno ści, kontrol ą  wpływów z tytułu podatków za 2015 r. ulgami i 
umorzeniami oraz kontrol ą  wydatków Urzędu Gminy Swidwin za II kwarta ł  2016 r. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w dniu 22.08.201 6 r. 
odbyło się  wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Swidwin, na którym wst ępnie omówiony 
był  temat przygotowania szkó ł  do nowego roku szkolnego, Kierownik GOPS przedstawi ła 
założenia strategii rozwi ązywania problemów spo łecznych gminy Swidwin na lata 2016-2020, 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawi ła sprawozdanie z prac komisji za I pó łrocze 
2016 r. oraz omówione zostały projekty uchwał  na dzisiejszą  sesj ę . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między 
sesjami: 



Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- zakończono prace przy realizacji przebudowy drogi gminnej Rusinowo-K ło śniki; 
działka 484/4 i 484/1 obręb Rusinowo - II etap remont odcinka nawierzchni z bruku i 
wykonanie nawierzchni z p łyt JOMB; Wykonawcą  prac była firma: BUDRO Prywatne 
Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego z Drawska Pomorskiego. Warto ść  prac po 
przetargu wybranej oferty 196.647,95 z ł  netto, 24 1.876,98 z ł  brutto. 

- zakończono prace przy budowie odcinka drogi gminnej z p łyt JOMB o d ługo ści 65 m w 
Kluczkowie; dzia łka nr 93; wykonawc ą  był  SMAD-KOP z Z ąbrowa; warto ść  prac 
wyniosła 18.959,66 zł ; 

- dobiegaj ą  końca prace remontowe pomieszcze ń  i korytarzy Urzędu Gminy Świdwin; 
wybrano ofert ę  firmy Tech-Bud z Rusinowa; warto ść  prac 43.273,11 z ł ; po zakończeniu 
tych prac pozostaną  do zrobienia toalety, które b ędą  robione w przyszłym roku; 

- dostarczona zosta ła część  dokumentów dotycząca termomodernizacji szko ły w 
Oparznie; w ramach przeprowadzonego zapytania ofertowego na wykonanie audytu 
energetycznego, projektu budowlanego wraz z kosztorysami inwestorskimi, studium 
wykonalno ści, ekspertyzy ornitologicznej dla budynku Szko ły Podstawowej i sali 
gimnastycznej w Oparznie w ramach Dzia łania 2.5 Modernizacja energetyczna 
obiektów użyteczno ści publicznej RPO Województwa Zachodniopomorskiego 2014-
2020; Opracowania wykonuje firma EFEKTYWNIEJ s.c. z siedzib ą  we Wroc ławiu. 
Koszt wykonania opracowania 18.450,00 z ł  brutto. Termin realizacji up ływa 
3 1.08.2016 r. 

- zakończono prace przy budowie chodnika w miejscowo ści Lekowo (na przeciwko 
cmentarza przy drodze powiatowej); wybudowano chodnik o d ługości około 220 mb w 
tym 3 wjazdy na posesje; 

- zakończono prace przy budowie chodnika w miejscowo ści Łąkowo przy drodze 
powiatowej (od świetlicy w stronę  centrum miejscowo ści); wybudowano chodnik o 
długości oko ło 110 mb; 

- rozpoczęto prace przy budowie chodnika w miejscowo ści Oparzno (od zakr ętu przy 
świetlicy wiejskiej do ko ścioła); 

Wójt poprosił  Panią  Sołtys i Panią  Radną  o wsparcie sprzętem, bo gmina nie dysponuje takim 
sprzętem jak koparka, czy spych. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 
Rolnictwo i mienie komunalne 

- wydano 18 za świadczenia z planu zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 15 za świadczeń  o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- wydano 9 zezwole ń  na usunięcie drzew lub krzewów; 
- prowadzone są  4 postępowania o podział  nieruchomo ści; 
- nadano 3 numery porz ądkowe dla nowo wybudowanych budynków w Świdwinku; 
- do 31 .08.br. Referat Rolny przyjmuje wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego 

w cenie oleju nap ędowego; do dnia dzisiejszego przyj ęto 160 wniosków; stawka zwrotu 
podatku akcyzowego wynosi 1,00 z ł  od 1 litra zakupionego oleju nap ędowego; 

- Gmina zleci ła dla rzeczoznawcy maj ątkowego wykonanie operatów szacunkowych na 
osiem działek budowlanych w miejscowo ści Kluczkowo. Ogólna powierzchnia dzia łek 
wraz z drogą  wewnętrzną  wynosi 1,04 ha. Dla każdej działki została wydana decyzja o 
ustaleniu warunków zabudowy. Nieruchomo ści zostały uzbrojone w sie ć  wodociągową . 
Działki będą  sprzedawane w przetargu nieograniczonym. 
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- w oparciu o sygnały napływaj ące od rolników dotyczące szkód powstałych w uprawach 
rolnych z powodu z łych warunków atmosferycznych w dniu 25.08.br. zosta ło 
zorganizowane spotkanie na którym omówiono sytuacj ę  i powołano gminną  komisj ę  do 
udokumentowana szkód, zwrócono si ę  do Wojewody o powo łanie Komisji 
Wojewódzkiej do oszacowania szkód powsta łych w wyniku warunków 
atmosferycznych. Z otrzymanych informacji wynika, że komisja Wojewódzka zosta ła 
powołana w dniu wczorajszym, natomiast czy gmina Swidwin zostanie w tym planie 
uj ęta trudno jest powiedzie ć . Powołuj ąc komisj ę  Wójt kierował  się  tym, że są  to ulewne 
deszcze. W sk ład powołanej komisji wchodzi ł  przedstawiciel izb rolniczych, 
przedstawiciel ODR i pracownik gminy. Do Komisji wp łynęło 6 wniosków o 
oszacowanie zakresu i wysoko ści powstałych szkód. Wszystkie wnioski zosta ły 
rozpatrzone. 

- Gmina złożyła wniosek do Agencji Nieruchomo ści Rolnych o bezp łatne przej ęcie 
następuj ących nieruchomo ści: 
1) działka nr 85/8 po łożona w miejscowo ści Krosino stanowi ąca drogę  między 
budynkami mieszkalnymi a budynkami gospodarczymi. Przyiega bezpo średnio do drogi 
wojewódzkiej nr 162 
2) działka nr 6/15 po łożona w obrębie Smardzko użytkowana jako droga dojazdowa do 
budynków mieszkalnych i gospodarczych 
3) działka nr 212/47 po łożona w Swidwinie przy ul. Cmentarnej. Na dzia łce tej 
posadowiony jest budynek, który posiada wspóln ą  klatkę  schodową  z biurem GZGK. 

- Wszczęto postępowanie o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody 
na realizacj ę  przedsięwzięcia pn. „Wydobywanie kopaliny ze z łoża kredy jeziornej, 
gytii wapiennej i torfu Krosino - Mo łstowo" na działkach nr 133 i 134 obręb Rusinowo 
gm. Swidwin 

- Wyłapano 3 bezdomne psy w Lekowie i Kartiewie. Zwierz ęta trafi ły do schroniska w 
Kołobrzegu 

- Firma „Exito" Grzegorz Marek zako ńczyła odbieranie azbestu z terenu gminy Świdwin. 
W ciągu kilku najbliższych dni firma złoży całą  dokumentacj ę  do Urzędu, następnie 
zostanie przygotowana dokumentacja do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Srodowiska i gospodarki Wodnej w Koszalinie celem uzyskania dotacji 

- Odłowiono rannego bociana z miejscowo ści Bełtno. Zwierzę  trafi ło pod opiekę  
Fundacji na Rzecz Zwierząt „Dzika Ostoja" w Szczecinie 

- Złożono 9 nowych deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

Zadania realizowane przez samodzielne stanowisko ds. pozyskiwania funduszy unijnych i 
BHP w bieżącym okresie: 

- we współpracy z Referatem O światy trwaj ą  przygotowania do organizacji do żynek 
gminnych oraz Turnieju So łectw o Szabl ę  Wójta Gminy Swidwin, które odb ędą  się  
3.09. w Lekowie; Wójt zaprosi ł  wszystkich do udzia łu w tym wydarzeniu. 

- we współpracy z Referatem O światy trwaj ą  przygotowania do wizyty delegacji z 
partnerskiej, niemieckiej gminy Sanitz, która b ędzie przebywa ła w gminie Swidwin w 
dniach 2-4.09.br. biorąc również  udział  w Turnieju Sołectw o Szabl ę  Wójta Gminy 
Swidwin 

- w ramach zapytania ofertowego dokonanego w trakcie realizacji wniosku na „Wymian ę  
oświetlenia sali gimnastycznej przy szkole w Bierzwnicy" wybrano firm ę  PROBUD; 
realizacja zadania trwa do 31.08.2016 r.; Gmina otrzyma ła dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego na realizacj ę  zadania w wysoko ści 18.721,00 z ł ; 

- przygotowywany jest wniosek o nadanie tytu łu „Zasłużony dla powiatu 
świdwińskiego"; w tym roku Gmina Swidwin wyst ępuje z wnioskiem o nadanie tego 
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tytułu dla Fundacji „Foundation for Corporate Social Responsibility" która dzia ła na 
rzecz dzieci i m łodzieży z terenu gminy; 

- trwa przygotowanie kompleksowej dokumentacji aplikacyjnej pn. „Wsparcie 
edukacyjne uczniów szkó ł  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin" 
która zostanie z łożona w ramach podpisanego w dniu 06.06.br. Kontraktu 
Samorządowego „Strefa Centralna" pomi ędzy Województwem Zachodniopomorskim a 
powiatami i gminami w nim uczestniczącymi, w tym z gminą  Swidwin; Gmina 
Swidwin złożyła w Kontrakcie uproszczony wniosek pn. „Wsparcie edukacyjne 
uczniów szkó ł  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin" o warto ści 
3 16.000,00 z ł  brutto; 

- Fundacja Nauka dla środowiska wraz z partnerami otrzyma ła dofinansowanie na 
realizacj ę  projektu „Rewitalizacja na terenie gmin województwa 
zachodniopomorskiego znajduj ących się  w Specjalnej Strefie W łączenia" który 
realizowany b ędzie w ramach RPO Woj. Zachodniopomorskiego 2014-2020, O ś  
priorytetowa VII W łączenie spo łeczne, Działanie 7.1 Projektem zostanie obj ęta m.in. 
gmina Swidwin. Realizacja projektu zaplanowana jest od 01.10.2016 r. Dzia łania 
projektowe związane są  z zaangażowaniem spo łeczno ści z obszarów rewitalizowanych 
w proces przygotowania oraz wypracowania kierunków rozwoju danego obszaru gminy, 
w tym także Lokalnego Programu Rewitalizacji. 

- trwaj ą  przygotowania do z łożenia wniosku na kanalizacj ę  miejscowo ści Bystrzyna z 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich; 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu w bie żącym 
okresie: 

- dowóz pensjonariuszy do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie; 
- bieżąca obs ługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie oraz świetlic; 
- naliczenie i rozliczenie dotacji dla punktów przedszkolnych w Lekowie i Oparznie oraz 

przedszkola w Kluczkowie; 
- przygotowanie sprawozdania na dofinansowanie pracodawcom kosztów kszta łcenia 

pracowników m łodocianych; 
- bieżące zakupy w ramach funduszy so łeckich (na boisko w Krosinie, dożynki sołeckie 

w Ząbrowie i Łąkowie, plac zabaw Rycerzewku); 
- wspiera ł  działania przy pracach adaptacyjnych na boisku w Krosinie w celu 

dostosowania do warunków licencyjnych na udzia ł  w rozgrywkach klasy okręgowej 
KOZPN (m.in. zakup materia łów budowlanych, elementów ogrodzenia - prace 
remontowe we w łasnym zakresie wykonali dzia łacze klubu Jedno ść  Ikar Krosino). Wójt 
podziękował  wszystkim zaangażowanym w to przedsi ęwzięcie zawodnikom, 
działaczom i Kierownikowi Referatu O światy. 

- trwa remont pieców kaflowych w świetlicach w Krosinie i Rogalinie 
- rozstrzygni ęto otwarty konkurs ofert II - etap na: 

*„Upowszechnianie  kultury fizycznej i sportu w śród mieszkańców Gminy Świdwin", w 
którym: 
1) GLKS Huragan Bierzwnica otrzyma ł  10.000 zł  
2) GLKS Jedność  Ikar Krosino otrzyma ł  20.000 zł  
3) Stowarzyszenie „Przysz łość  dla młodzieży „ w Rusinowie otrzyma ło 5.000 zł  
*„Upowszechnianie  kultury fizycznej i sportu w śród dzieci i młodzieży z Gminy 
Swidwin", w którym: 
1) UKS Rega Bierzwnica otrzyma ł  10.000 zł  
2) UKS Ayatar Lekowo otrzymał  10.000 zł  



- został  rozstrzygni ęty konkurs na stanowisko Kierownika O światy w UG Świdwin, który 
wygrała Pani Dorota Adamiak; 

- trwaj ą  prace związane z kompletowaniem dokumentacji na utworzenie aglomeracji 
Gmina Swidwin, które dobiegaj ą  końca; Czy gmina zostanie zakwalifikowana do 
aktualizacji projektu trudno jest powiedzie ć , a gdyby się  udało to przed gminą  otworzą  
się  możliwości sięgnięcia po środki. Z informacji jakie docieraj ą  do urzędu wiadomo, 
że środki z PROW zostan ą  rozstrzygni ęte w tym rozdaniu, konkurs zostanie og łoszony 
na koniec wrze śnia br., a kwota jest niewielka bo 10 mln euro na cale województwo 
zachodniopomorskie. W zwi ązku z tym szanse na uzyskanie dofinansowania na 
miejscowość  Bystrzynka s ą  małe. Natomiast Wójt liczy na to, że gmina zostanie 
wciągnięta do krajowego programu kanalizacji i miejscowo ść  Niemierzyno, jak i 
Przybys ław będzie można podciągnąć  pod programy z RPO, gdzie dofinansowanie jest 
w granicach 85%. Wójt dodał , że bardzo d ługo trwaj ą  prace biurokratyczne, jest to ju ż  
piąta aktualizacja tego programu, a gmina Swidwin dopiero teraz wyst ępuje o 
umieszczenie jej na tej li ście. 

- zakończono zbiórkę  środków finansowych w ramach akcji „Kilometry dobra"; 
wolontariusze na terenie gminy Swidwin zebrali kwot ę  4.594,00 zł ; Przy dodatkowym 
dofinansowaniu fundacji zakupiono materac magnetyczny Vifor o szerokich 
możliwo ściach zastosowania przy ró żnych schorzeniach. Uroczyste przekazanie 
materaca odb ędzie się  w trakcie dożynek gminnych, a jego łączny koszt wynosi 7 tys. 
A. Różnicę  między zebranymi środkami, a ceną  materaca pokry ł  Pan Jan Osiak 
właściciel firmy produkuj ącej materace. Wójt podzi ękował  właścicielowi firmy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że rozpoczyna si ę  okres kiedy b ędą  odbywały 
się  zebrania so łeckie odno śnie Funduszy So łeckich. Wójt poprosi ł  o przekazywanie informacji 
o terminie tych zebrań , ponieważ  chciałby w nich uczestniczy ć . Dodał , że są  do pobrania 
przygotowane plakaty, na których mo żna zamieszczać  informacj ę  o zebraniach i rozwieszać  w 
miejscowościach. 
Następnie Wójt powiedział , że rozpoczęto montaż  tablic z nazwami miejscowo ści na 
przystankach, poniewa ż  tablice plastikowe zosta ły celowo po łamane w wielu miejscowo ściach 
na terenie gminy, a sprawcy nie uda ło się  ustalić . 
Ponadto Wójt poinformowa ł , że zgodnie z umową  do polowy października br. uzupe łnione 
zostaną  te lampy, które b ędą  dowieszane na istniej ących już  słupach, natomiast tam gdzie 
potrzebne są  prace projektowe to lampy zostan ą  zamontowane w przysz łym roku, ponieważ  
wymaga to środków finansowych 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halin ę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XX/101/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Klępczewie (uchwałę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XX/102/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Klępczewie 
(uchwalę  podj ęto „za" 13/14 g łosów, „przeciw" - 1 glos) 

- Uchwała Nr XX/103/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Klępczewie 
(uchwałę  podjęto „za" 13/14 g łosów, „przeciw" - 1 glos) 
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- Uchwała Nr XX/104/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Lekowie (uchwalę  podj ęto jednogłośnie) 

- Uchwała Nr XX/105/2016 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w 
Goli Górnej (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XX/106/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łalność  Sołtysa 
Sołectwa S ława (uchwa łę  podj ęto jednog łośnie) 

- Uchwała Nr XX/ ł  07/2016 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie okre ś lenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla szkó ł, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego 
na terenie Gminy Swidwin zak ładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne 
inne niż  Gmina Swidwin, oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowo ści ich 
wykorzystania (uchwałę  podj ęto jednog łośnie) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektu uchwa ły: 

- Uchwała Nr XX/108/2016 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2016 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie) 

PRZERWA 11.45-12.00 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pani Bożeny Wieczorek 
dotyczącą  bezpieczeństwa dzieci przy placu zabaw w Cieszynie poinformowa ł , że gmina jest 
bezsilna w tym temacie, który przewija si ę  od wielu lat. Kwestia bezpiecze ństwa przy 
wspomnianej stodole pojawia si ę  często i rozumie zatroskanie rodziców, ale w łaściciele tej 
nieruchomo ści nie odbieraj ą  żadnej korespondencji z nadzoru budowlanego. Natomiast nie 
można wej ść  na cudzy teren i samemu tam dzia łać . W związku z tym uruchomione zosta ły 
wszystkie możliwe instytucje, żeby właścicieli stodoły, bukaciarni w Cieszynie zmusić  do tego 
by coś  zrobili, bo zagraża ona bezpiecze ństwu. Ukazywa ły się  nawet artyku ły prasowe, był  
program w telewizji i nic. Gmina te ż  nic nie może zrobić , bo to nie jest w łasność  gminy. Wójt 
dodał , że z informacji które posiada to nadzór budowlany wysy łał  pisma do właścicieli, jednak 
wracały one do nadawcy. Zaapelowa ł  do rodziców, by zwrócili wi ększą  uwagę  na to, by dzieci 
na gruzowisko nie wchodzi ły. 

Pani Bożena Wieczorek wtrąci ła, że chodzi ło jej o stodołę  przy placu zabaw w Cieszynie, 
gdzie jednym z właścicieli jest były sołtys, a właściciele obok mieszkaj ą . Poprosi ła o 
interwencj ę  w tej sprawie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że ten temat jest mu znany i że źle 
zinterpretowa ł  zapytanie sugeruj ąc się  wypowiedzią  radnego Krzysztofa Kaszuby, który 
nawiązał  również  do bukaciarni jak i do czerwonego budynku w Kl ępczewie. 
Ponadto Wójt poinformowa ł , że w Gminie Swidwin go ścił  Dyrektor Agencji Nieruchomo ści 
Rolnej, dla którego zorganizowany by ł  objazd, by zobaczy ł  obiekty agencyjne znajduj ące się  
na terenie gminy. Pokazywane zosta ły obiekty: na ulicy Cmentarnej w Swidwinie, dzia łki w 
Klępczewie, Bystrzynce oraz magazyn w Kl ępczewie. Wójt powiedzia ł , że Dyrektor by ł  
zdziwiony dlaczego do tej pory budynek stodo ły nie został  rozebrany i użyje wszystkich 
środków, by go rozebra ć . Z informacji jakie uda ło się  pozyskać  wynika, że poprzednie w ładze 
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gminy zabiegały o to, by tego obiektu nie rozbiera ć , bo chciano wykorzysta ć  cegłę  z tego 
budynku. Wójt zdementowa ł  tę  informacj ę  i ANR zobowiązała się , że obiekt rozbierze na swój 
koszt. 
Odnosząc się  do zapytania Pana Krzysztofa Kaszuby Wójt stwierdzi ł , że odpowiedzia ł  
wystarczaj ąco przy okazji odpowiedzi na pytanie radnej Bo żeny Wieczorek. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pana Marcina Serafina 
stwierdzi ł , że nie potrafi odpowiedzie ć  na zapytanie. Uwa ża, ze interpelacj ę  radnego Biuro 
Rady powinno przekierować  do redakcji gazety, ponieważ  nie był  to wywiad, ani artykuł  
pisany przez gminę . W związku z tym na to pytanie powinny odpowiedzie ć  inne osoby. 

Odpowiadaj ąc na zapytanie Przewodniczącej Rady Pani Anny Olejniczak dotyczące stanu 
przygotowania rejestru umów Wójt poinformowa ł , że na początku wrze śnia on „ruszy", bo jest 
w trakcie przygotowywania. 
Odnosząc się  do zapytania dotycz ącego dróg w Kluczkowie i Swidwinku Wójt poinformował , 
ze komisja rolnictwa obje żdżała prawie wszystkie drogi gminne, ale gmina nie jest w stanie 
zrobić  wszystkich. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wtrąci ła, że po objeździe komisji rolnictwa 
wspólnie ustalono drogi przeznaczone do remontów. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że zgadza si ę  z tym, tylko do tego potrzebne s ą  
środki. Dodał , że po zakończeniu pewnych etapów, które ju ż  zostały podj ęte, wspólnie z pani ą  
Skarbnik ustalą, czy gminę  będzie stać  na remont w tym roku. Doda ł , że na najbliższej sesji, 
czy komisji będzie mógł  już  powiedzieć  na które remonty dróg b ędzie gminę  stać  w tym roku. 
Jest wiele dróg potrzebuj ących remontu, zgadza si ę , że na komisji rolnictwa ustalany by ł  
pewien proces prac nad tym, które drogi remontowa ć . Do tego jednak potrzebne s ą  pieniądze. 
Dlatego na najbli ższych komisjach wspólnie z Pani ą  Skarbnik sprecyzuj ą, czy środki na to 
gmina posiada. 

Odno śnie przeznaczenia do sprzeda ży działek budowlanych w Kluczkowie Wójt 
poinformował , że dobiegaj ą  końca opracowania operatu szacunkowego i na najbli ższych 
komisjach przedstawi projekt uchwa ły, a na najbliższej sesji Rady Gminy we wrze śniu będzie 
zwracać  się  do Rady o jej zatwierdzenie. 

Odnosząc się  do zapytania dotyczącego przej ęcia nieruchomo ści od mieszkańców byłej szkoły 
w Kluczkowie Wójt stwierdzi ł , że jest to trudny temat. Jedna z w łaścicielek jest nieuchwytna. 
Natomiast pewien proces zosta ł  przeprowadzony, trwa ł  on długo bo ok. 1,5 roku zanim 
wszystkie sprawy podzia łowe i rozgraniczeniowe zosta ły załatwione. Działania te były 
kosztowne i czasoch łonne. Jedna z w łaścicielek jest potrzebna po to, by u notariusza podpisa ć  
zgodę . Obecnie gmina wystąpiła do sądu o dokonanie czynno ści przekraczaj ących zakres 
zwykłego zarządu, co oznacza że sąd musi wyznaczyć  pełnomocnika żeby w imieniu tej Pani 
pod jej nieobecno ść  złożył  podpis u notariusza. Wójt zwróci ł  się  z pro śbą  do Sołtysa i Pani 
Przewodniczącej Rady, że gdy zobaczą  tę  Panią  w miejscowości Kluczkowo powiadomili 
Wójta, a wtedy postara si ę  ją  przekonać, aby zgłosiła się  do notariusza. Taka postawa blokuje 
postępowanie zarówno dla pozosta łych rodzin jak i dla gminy. 
Wójt dodał , że terminy w sądzie są  długie, bo wniosek został  złożony w czerwcu br. a jeszcze 
nie ma terminu wyznaczonej rozprawy. 

Odpowiadaj ąc na zapytanie Pana Adama Kępy, Soltysa Kluczkowa odnośnie interwencji w 
sprawie walącego si ę  budynku w Kluczkowie, Wójt odpowiedzia ł , że rozpozna jaki jest stan 
prawny tego budynku i wyst ąpi z pismem do użytkownika czy właściciela. 
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Na pro śbę  Pana Tadeusza Wilka, So łtysa Beitna Wójt odpowiedział , że zostanie zg łoszona 
awaria lampy i na pewno będzie to naprawione. 

Kierownik GOPS w Świdwinie Pani Barbara Felska odniosła się  do zapytania Pani Bożeny 
Wieczorek czy w rodzinach obj ętych opieką  w formie projektu socjalnego odd łużania 
mieszkań  zostały uj ęte osoby korzystaj ące z pomocy spo łecznej. Odpowied ź  brzmi - tak. W 
styczniu br. wprowadzono projekt socjalny po zdiagnozowaniu środowisk. Na podstawie 
dokumentów zastanych w o środku pomocy o sytuacji funkcjonowania rodzin podj ęto decyzj ę  o 
wprowadzeniu projektu socjalnego. On jest kierowany tylko do rodzin korzystaj ących z 
pomocy spo łecznej i świadczeń  rodzinnych. Wprowadzono dwa narz ędzia pracy poprzez 
kontakt socjalny i deklaracj ę  wspó łpracy. Po dokonaniu oceny cz ęści prowadzonej 
dokumentacji okaza ło się , że na dzień  dzisiejszy można stwierdzić , że jest to dobry rezultat 
ponieważ  wszystkie kontrakty zawarte ze spo łeczno ścią  lokalną, z rodzinami są  realizowane w 
100 procentach. 

Zastępca Dyrektora ds. technicznych PZD w Świdwinie Pan Boles ław Helwig odniósł  się  
do zapytania Pani Marii Piątek, So łtys Bystrzyny odnośnie przystanku w Bystrzynie, 
informuj ąc że pismo wpłynęło do Powiatowego Zarządu Dróg w czerwcu br. i d ługo nad nim 
debatowano. Jest zgoda na ustawienie przystanku przez PZD z tym, że nie ma zgody na 
postawienie wiaty, dlatego że droga jest w nasypie, pas jest bardzo w ąski i nie ma możliwości 
ustawienia wiaty. W pi śmie które zosta ło przes łane do Urzędu Gminy wyjaśniono, że warunki 
techniczne wykluczaj ą  ustawienie wiaty, która jest usadowiona w nasypie. Je żeli chodzi o 
ustawienie oznakowania przystanku jest to mo żliwe przy bloku 6-7, ale nie ma mo żliwości 
postawienia tam budowli. Doda ł , że gdyby była możliwość  skorzystania z gruntu obok drogi, 
gruntu prywatnego wtedy do tematu mo żna wrócić . Generalnie na chwil ę  obecną  nie ma 
możliwości ustawienia tam wiaty przystankowej. 
Następnie Pan Boles ław He łwig odniósł  się  do sprawy koszenia poboczy. Powiedzia ł , że tam 
jeszcze nie było koszone, ale są  na etapie wykaszania poboczy i na ile pozwol ą  warunki 
techniczne i maszyny to łuk będzie wykoszony, a jeżeli chodzi o skarpy to b ędzie problem bo 
maszyna nie jest do tego przystosowana. 
Nawiązuj ąc do pro śby Pani Iwony Piotrowicz odnośnie sprzątania po koszeniu poboczy 
stwierdzi ł , że po skoszeniu zostan ą  wysłani ludzie do posprzątania pobocza na ulicy 
Spółdzielczej w Swidwinie. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do odpowiedzi, jaką  uzyskał  na 
swoj ą  interpelacj ę  radny Marcin Serafin. Stwierdzi ła, że radny wskazywa ł  na to, iż  gazeta 
opłacana jest przez gmin ę , to gmina zawarła umowę  z wydawc ą  pisma, które notorycznie 
szkaluje radnych. Doda ła, że to nie jest do ko ńca tak, że cała odpowiedzialno ść  powinna spaść  
na redakcj ę , czy autora artyku łu, bo umowa mi ędzy urzędem a wydawc ą  zobowiązuje (jak 
uważa) do zamieszczania informacji, a nie do nieprawdziwych b ądź  szkaluj ących tre ści. 
Stwierdzi ła, że jakaś  reakcja ze strony Wójta powinna mie ć  miejsce, ponieważ  „my tworzymy 
gminę  - wszyscy - nie tylko urz ąd, ale mieszkańcy, urzędnicy, radni. Wszyscy pracujemy dla 
wspólnego dobra". Uważa, że dlatego takie odsy łanie nie jest do końca właściwe, bo gmina ma 
umowę  na zamieszczanie artyku łów w tym tygodniku. 
Następnie Przewodnicz ąca Rady odniosła się  do odpowiedzi w sprawie dróg, gdzie Wójt 
stwierdzi ł , że nie ma środków na ich remont, a wcze śniej powiedział  że jest robiony remont w 
budynku urzędu, ponieważ  jest on wizytówk ą  gminy. Przewodnicząca stwierdzi ła, że przede 
wszystkim to, jak nasza gmina jako teren wygl ąda, to jest jej wizytówk ą  i na to przede 
wszystkim powinny być  pieniądze. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do pierwszej kwestii i powiedział , że umowa jest 
zawarta na zamieszczanie artyku łów, ponieważ  niektóre z nich pochodzą  od pracowników 
urzędu. Natomiast na swobod ę  działalności dziennikarzy Wójt nie ma wp ływu, nie mógł  
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zawrzeć  w umowie zapisu, że maj ą  być  pisane tylko pochlebne artyku ły o gminie. W związku z 
tym jeżeli kto ś  coś  pisze ponosi za to odpowiedzialno ść . Dodał , że nie wie, jakie przes łanki 
kierowały panią  redaktor, czy zespo łem który to redagował , że artyku ł  w takiej formie wszed ł . 
Gmina w umowie zawarowa ła możliwość  przekazywania informacji o gminie i takowe si ę  
ukazuj ą  podpisane przez pracowników urz ędu. Natomiast na pozosta łe rzeczy, które ukazuj ą  się  
w gazecie Wójt nie ma wp ływu. 
Odnosząc się  do tego, co jest wizytówką  gminy Wójt stwierdzi ł , że wszystko j ą  stanowi, także 
drogi gminne. Zapytał , czy gmina jest w stanie zrobi ć  wszystko w ciągu roku czy dwóch lat. 
Wójt powiedział , że na najbliższych komisjach b ędzie omawiane wykonanie budżetu za I 
pó łrocze 2016 r. i b ędzie wiadomo jak gmina stoi finansowo. Jeżeli będą  środki finansowe to 
zostaną  uruchomione, bo droga o której mówi ła Przewodnicząca Rady zosta ła zakwalifikowana 
do remontu, jak wiele innych dróg które komisja rolnictwa ogl ądała. Wójt dodał , że taki 
niestety jest stan gminy. Stwierdzi ł , że także urząd jest wizytówką  gminy, ponieważ  przychodzą  
załatwiać  tu sprawy ró żni ludzie, którzy niekoniecznie widz ą  drogi lokalne, ale widz ą  to jak 
wygląda gmina w urzędzie. 

Pani Iwona Piotrowicz odniosła się  do innej wizytówki gminy, czyli do przystanku 
autobusowego w Bystrzynce. Powiedzia ła, że stanowisko PZD dotycz ące pisma mieszkańców 
Bystrzynki z czerwca br., które nie trafi ło do radnych, jest jej znane. 
Natomiast radna chcia łaby poznać  stanowisko Pana Wójta, ponieważ  mieszkańcy poprosili, 
zasugerowali to miejsce które by łoby dla nich odpowiednie, ponieważ  dzieci z tego miejsca na 
dzień  dzisiejszy są  odbierane. Natomiast w pi śmie mieszkańcy napisali, że jeżeli to miejsce nie 
może być  to poprosili o wskazanie innego miejsca na przystanek. Doda ła, że skoro pismo od 
czerwca by ło w urzędzie, nie trafi ło do radnych to uważa, że Pan Wójt ma jakie ś  rozwiązanie, 
które może pomóc mieszkańcom. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to pismo o którym mówi Pani radna nie 
leżało w urzędzie, tylko w czerwcu zosta ło przekazane do Powiatowego Zarz ądu Dróg. 
Natomiast nie trafi ło do radnych by ć  może dlatego że adresowane by ło zarówno do Wójta 
Gminy jak i do Radnych Gminy i sekretariat po dekretacji pisma przekaza ł  je dalej, a i sam 
Wójt nie zwróci ł  na to uwagi, natomiast tok sprawy zosta ł  nadany. Ponadto była dokonana 
lustracja w terenie przed przekazaniem pisma do PZD, aby stwierdzi ć  co się  da zrobi ć , o której 
Wójt mówi ł  na komisjach. Wójt doda ł , że gmina nie jest w łaścicielem drogi, a to do właściciela 
drogi należy wydanie decyzji, gdzie można działać . 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że jej nie chodzi o przystanek czy drog ę , ale o miejsce w 
którym dzieci mogą  czekać  na autobus. Dodała, że formalno ść  to jest jedno, a to żeby 
wyznaczyć  miejsce, to jest drugie. Dzisiaj mieszkańcy pytaj ą  o to, jak pomóc tym dzieciom. 
Przecież  są  inne miejsca w Bystrzynce, które mo żna wyznaczyć  jako przystanki. W innych 
miejscowościach są  gminne przystanki, wi ęc nie przekazuje odpowiedzialno ści na powiat, żeby 
zapewni ł  przystanek. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to nie jest tylko problem dzieci czekaj ących 
na autobus, ale większym problemem jest lokalizacja. Przystanek musi spe łniać  pewne 
warunki. Gmina nie jest w łaścicielem gruntów w tym miejscu. Doda ł , że jeżeli radna wie, gdzie 
można byłoby umiejscowi ć  wiatę , aby wskazała to miejsce. Wtedy gmina b ędzie uzgadniać  z 
PZD, czy wyrazi na to zgod ę . 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że zajmie się  tym, jednak pismo było skierowane w 
czerwcu do Wita i do radnych dlatego, żeby wspólnie podj ąć  działania do września, a 
tymczasem wrzesie ń  się  rozpoczyna, a przystanku dzieci nie maj ą. Sprawą  radna zajmie si ę  na 
komisji budżetowej. 
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Zastępca Dyrektora ds. technicznych PZD w Świdwinie Pan Boles ław He łwig odniósł  się  
do całej sprawy i wyja śnił , że trwała ona prawie dwa miesiące, choć  można było od razu 
odpisać  że nie ma warunków. Jednak by ły robione pomiary, ustalenia, spotykano si ę  na gruncie, 
gdzie ewentualnie można by tę  wiatę  postawić . W miejscu zaproponowanym nie ma takiej 
możliwo ści, bo droga jest zrobiona jako nasyp ze wzgl ędu na most i rzek ę , która tam jest. 
Dodał , że warunki techniczne jakim muszą  odpowiadać  drogi i urządzenia inżynieryjne są  
zapisane w rozporz ądzeniu ministra transportu. Doda ł , że nie podpisze się  pod pismem, które w 
jakikolwiek sposób miałoby wp ływ na bezpieczeństwo. 

Pani Iwona Piotrowicz podziękowała za informacj ę  i dodała, że byłoby łatwiej, gdyby takie 
tematy i informacje radni otrzymywali na komisji, gdzie jest mo żliwość  dyskusji, bo nie 
wszyscy muszą  o tym wiedzieć , jakie są  problemy z wiatą  przystankowa w Bystrzynie. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pan Jakub Szynkowski Dyrektor Zespolu Szkól w Lekowie poinformował , że dzisiaj jest 
ostatni dzień , gdy w roli Kierownika O światy występuje Pan Sebastian Basiejko, osoba z któr ą  
przez ostatnie trzy lata wspó łpracował  dla dobra dzieci i środowiska. Podzi ękował  za 
skuteczną, sprawną, profesjonalną, pozbawioną  emocji, rzeczową  i dobrą  wspó łpracę . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przypomnia ła o zaproszeniu Pana Wójta na 
Dożynki Gminne, które odb ędą  się  03.09.20 16 r. o godz. 14.00 w Lekowie. 
Następnie Przewodnicz ąca zaprosi ła na „Jarmark tradycyjnie zdrowej żywności i rękodzieła 
ludowego", który odb ędzie się  10.09.20 16 r. o godz. 14.00 w Toporzyku. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamkn ęła XX/2016 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mOak 

Protoko łowała 

Izabela awojska 
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